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ΑΝΑΦΟΡΑ  

Προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, κ. Τ. Θεοδωρικάκο και τον Υπουργό Κλιματικής Κρίσης και 
Πολιτικής Προστασίας, κ. Ι. Κεφαλογιάννη  

ΘΕΜΑ: Ανάγκη να δοθεί παράταση και να διορθωθούν οι στρεβλώσεις στο πλαίσιο υποχρεωτικής 
ασφάλισης των επιχειρήσεων έναντι φυσικών καταστροφών. 

 

Κύριοι Υπουργοί, 
 
Ο Σύλλογος  Εμπόρων και Επιχειρηματιών Δήμου Αγρινίου ΣΕΕΔΑ, στην επιστολή που σας καταθέτω 
παρακάτω, με αφορμή την απόφαση της Κυβέρνησης για υποχρεωτική ασφάλιση των επιχειρήσεων 
έναντι φυσικών καταστροφών με βάση τον νόμο 5116/2024 ζητά να δοθεί παράταση τουλάχιστον 
τεσσάρων μηνών στην εφαρμογή του μέτρου επικαλούμενος και το σχετικό δελτίο τύπου της ΕΣΕΕ 
αφού αναδεικνύονται σοβαρά εμπόδια για την ομαλή και καθολική εφαρμογή του μέτρου, ειδικά για τις 
μικρομεσαίες εμπορικές επιχειρήσεις. Παράλληλα, επισημαίνεται η ανάγκη θεσμοθέτησης 
μεταβατικής περιόδου για επιχειρήσεις που στεγάζονται σε παλαιά ή ευάλωτα κτήρια, καθώς και η 
δημιουργία πλαισίου οικονομικής ενίσχυσης ή επιδότησης για στατικές μελέτες και την ενίσχυση 
υφιστάμενων κατασκευών. Σε μία περίοδο έντονης οικονομικής πίεσης, με αυξημένα λειτουργικά 
έξοδα, η επιβολή υποχρεωτικής ασφάλισης με προθεσμία την 1η Ιουνίου 2025 και την πρόβλεψη 
προστίμου 10.000 ευρώ για μη συμμόρφωση, δημιουργεί περαιτέρω δυσκολίες στις επιχειρήσεις και 
απαιτεί από την Πολιτεία να επανεξετάσει το πλαίσιο εφαρμογής, λαμβάνοντας υπόψη τις 
τεκμηριωμένες θέσεις της ΕΣΕΕ και τη σημερινή πραγματικότητα της αγοράς. 

Παρακαλώ ενημερώστε με για τις σχετικές προθέσεις και τις ενέργειές σας αναφορικά με το ζήτημα. 

 
 

Αθήνα, 23 Μαΐου 2025 
 

 
 

ΧΡΙΣΤΙΝΑ ΣΤΑΡΑΚΑ 

 
 

                                                     

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΑΝΑΦΟΡΩΝ:

2018

Ημερομ. Κατάθεσης:

28/5/2025



 

 

 

 
 

ΣΥΛΛΟΓΟΣ ΕΜΠΟΡΩΝ & ΕΠΙΧΕΙΡΗΜΑΤΙΩΝ  
ΔΗΜΟΥ ΑΓΡΙΝΙΟΥ 

ΗΛΙΑ ΗΛΙΟΥ 5  
ΑΓΡΙΝΙΟ, 30131 

ΤΗΛ. 2641052700 
EMAIL:  S.E.E.D.AGRINIOU@GMAIL.COM 

WEBSITE:  www.seedagriniou.gr 
 

 
 
 

ΑΓΡΙΝΙΟ 22/05/2025 

ΑΡΙΘ. ΠΡΩΤ. 121 

 

 

Να δοθεί παράταση και να διορθωθούν οι στρεβλώσεις 
στο πλαίσιο υποχρεωτικής ασφάλισης των 
επιχειρήσεων έναντι φυσικών καταστροφών 

   Ο Σύλλογος  Εμπόρων και Επιχειρηματιών Δήμου 

Αγρινίου ΣΕΕΔΑ με αφορμή την απόφαση της Κυβέρνησης για 

υποχρεωτική ασφάλιση των επιχειρήσεων  έναντι φυσικών καταστροφών 

με βάση τον νόμο 5116/2024 θέλει να αναφέρει τα πιο κάτω. 

Σε μια εξαιρετικά δύσκολη περίοδο που βιώνουν οι επιχειρήσεις, οι 

οποίες επιβαρύνονται συνεχώς με τα  αυξημένα λειτουργικά τους έξοδα, 

έρχεται η Πολιτεία και ζητά ακόμη μια προσαρμογή με την υποχρεωτική 

ασφάλιση των επιχειρήσεων και με καταληκτική ημερομηνία την 1 

Ιουνίου 2025 και σε περίπτωση μη συμμόρφωσης θα επιβάλλεται 

πρόστιμο 10.000 ευρώ. 

Η Κυβέρνηση είναι ανάγκη να λάβει σοβαρά υπόψη τη  σημερινή 

κατάσταση των επιχειρήσεων και επιβάλλεται να δώσει  παράταση 

τουλάχιστον τεσσάρων μηνών στην εφαρμογή του μέτρου όπως και το 

πιο κάτω δελτίο τύπου της ΕΣΕΕ αναφέρει αναλυτικά και το οποίο 

παρουσιάζουμε:  

Η ΕΣΕΕ με Επιστολή της προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης κ. Τάκη 
Θεοδωρικάκο και Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας κ. 
Ιωάννη Κεφαλογιάννη εκφράζει την έντονη ανησυχία του 
επιχειρηματικού κόσμου σχετικά με τις σοβαρές δυσλειτουργίες και 
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ασάφειες που συνοδεύουν την εφαρμογή της υποχρεωτικής 
ασφάλισης έναντι φυσικών καταστροφών που θα ισχύσει από 
1ηςΙουνίου 2025 για τις επιχειρήσεις με ετήσιο κύκλο εργασιών άνω 
των 500.000 ευρώ. 

Στην επιστολή η ΕΣΕΕ επισημαίνει πως, παρά την ορθή πρόθεση 
της κυβέρνησης, αναδεικνύονται σοβαρά εμπόδια για την ομαλή και 
καθολική εφαρμογή του μέτρου, ειδικά για τις μικρομεσαίες 
εμπορικές επιχειρήσεις. Για τους λόγους αυτούς η Συνομοσπονδία 
ζητά: 

1.          Παράταση της προθεσμίας υποχρεωτικής ασφάλισης 
τουλάχιστον έως τις 30 Σεπτεμβρίου 2025, ώστε να δοθεί επαρκής 
χρόνος προσαρμογής και επίλυσης των πρακτικών ζητημάτων. 

 

2.          Θέσπιση μεταβατικής περιόδου για επιχειρήσεις που 
στεγάζονται σε παλαιά ή ιδιαίτερα ευάλωτα κτήρια 

 

3.          Δημιουργία κρατικού πλαισίου ενίσχυσης ή επιδότησης για 
τη διενέργεια στατικών μελετών και την ενίσχυση υφιστάμενων 
κατασκευών. 

  

Τα προβλήματα που έχουν αναφέρει στη Συνομοσπονδία 
εκατοντάδες επιχειρηματίες από όλη τη χώρα είναι πολλά και 
σημαντικά: 

§  Άρνηση ασφαλιστικών εταιρειών να καλύψουν παλαιά ακίνητα, 
ιδίως προ του 1960, εάν δεν διαθέτουν σύγχρονη στατική μελέτη. 
Πρόκειται για μια εξαιρετικά δαπανηρή διαδικασία, η οποία απαιτεί 
και τη συναίνεση του ιδιοκτήτη, καθώς στη συντριπτική πλειοψηφία 
των περιπτώσεων τα ακίνητα είναι μισθωμένα. 

§  Αποκλεισμός ολόκληρων περιοχών ή επαγγελματικών κλάδων 
λόγω χαρακτηρισμού τους ως «υψηλού  κινδύνου»  από  τις  
ασφαλιστικές  εταιρείες,  με  αποτέλεσμα  απαγορευτικά ασφάλιστρα 
ή πλήρη άρνηση κάλυψης. 

§  Ελλιπές θεσμικό πλαίσιο: Απουσία οδηγιών ή υποχρεώσεων των 
ασφαλιστικών εταιρειών όσον αφορά την υποχρεωτική κάλυψη, 



γεγονός που οδηγεί σε αυθαίρετες πρακτικές και αβεβαιότητα για 
τους επιχειρηματίες. 

§  Αδυναμία συμμόρφωσης μέσα στο στενό χρονικό πλαίσιο, ιδίως 
για επιχειρήσεις που δεν μπορούσαν να προετοιμαστούν κατάλληλα 
και εγκαίρως για τις απαιτήσεις της νέας υποχρεωτικής ρύθμισης. 

Ο Πρόεδρος της ΕΣΕΕ κ. Σταύρος Καφούνης δήλωσε:   

« Εφόσον το νέο μέτρο της υποχρεωτικής ασφάλισης έναντι των 
φυσικών καταστροφών έχει καθολική εφαρμογή στις επιχειρήσεις 
που υπερβαίνουν το προβλεπόμενο όριο ετήσιου τζίρου θα πρέπει 
δίνει σε όλες ανεξαιρέτως την ίδια δυνατότητα συμμόρφωσης, αλλά 
και να έχει πλήρως αποσαφηνισμένο το πλαίσιο λειτουργίας και 
υποχρεώσεων και των ασφαλιστικών εταιριών. Πόσο μάλλον όταν 
έχουν θεσπιστεί υψηλά πρόστιμα και εξαίρεση από την κρατική 
αρωγή όσων επιχειρήσεων δεν συμμορφωθούν. Διαπιστώνονται 
όμως στην πράξη κενά και δυσλειτουργίες, κάποιες εκ των οποίων 
συνιστούν ανυπέρβλητα εμπόδια για χιλιάδες επιχειρήσεις. Η 
πρόταση της ΕΣΕΕ προς το Υπουργείο Ανάπτυξης για τουλάχιστον 
τετράμηνη παράταση της έναρξης ισχύος του νέου καθεστώτος δίνει 
τη δυνατότητα στις επιχειρήσεις να προετοιμαστούν σωστά και ένα 
ικανό χρονικό διάστημα για διαβούλευση μεταξύ των εμπλεκομένων 
Υπουργείων, των εκπροσώπων των επιχειρήσεων και της 
ασφαλιστικής αγοράς, ώστε να αναζητηθούν από κοινού δίκαιες και 
εφαρμόσιμες λύσεις». 

 

            Για το Δ.Σ 

 

 

       Ο Πρόεδρος                                                 Ο Γεν. Γραμματέας 
    

Κωστίκογλου Σωκράτης                                    Γιοπάνος Ιωάννης 
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